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АСЦЯРОжНА, ВАйНА! РАЗВіТАННЕ

Кроч на свой родны, 
дзвінскі ўзгорак,

каб глядзець у будучую сінь

Чытайце  сайт  Віцебскага  раёна:  http://vicebskreg.by

Прапануем  дадатковы  заробак  для  тых,  хто  гатоў  камунікаваць  з  грамадзянамі. 
Звяртайцеся  па  дадатковую  інфармацыю  на  кантакты рэдакцыі.Аб’явА:

ПРАТЭСТ

“Спрабуем абараніць свае 
працоўныя месцы"

Па словах старшыні арганізацыйнай 
групы па стварэнні Беларускага 
прафсаюза "Разам" Ірыны Яскевіч, на 
работу 5 чэрвеня не выйшла каля тысячы 
індывідуальных прадпрымальнікаў.

Сёння страйковали каля 60% ад 
агульнай колькасці прадпрымальнікаў, 
якія гандлююць у Віцебску адзеннем 
і абуткам. Можа, і больш. Смаленскі 
рынак зачыніўся амаль на 95%, "Эвіком" 
- на 90%, першы паверх новага рынку 
"Мегатоп" быў зачынены цалкам, 
гандлёвы цэнтр "Беларусь" зачыніўся 
на 40%, зачыніліся "Еўропа". Крыху 
больш людзей працавала на Полацкім 
рынку, але гэта калгасны рынак, і там 
шмат прыезджых", -. распавяла Яскевіч.

"Такім чынам усе, хто сёння не 
выйшаў на працу, выказалі сваю згоду і 
салідарнасць з дакументам, які раней 
мы абмеркавалі на агульным сходзе і 
які сёння ці заўтра будзе накіраваны 
прэзідэнту і ў Саўмін", - патлумачыла 
прафсаюзны лідэр.

Яна падкрэсліла, што ніякіх 
палітычных лозунгаў гэты дакумент не 
нясе: "Мы проста спрабуем абараніць 

свае працоўныя месцы і свой кавалак 
хлеба".

У звароце на імя Аляксандра Лукашэнкі 
гаворыцца пра тое, што ўказ № 222 не 
ўнёс яснасці ў гаспадарчую дзейнасць 
індывідуальных прадпрымальнікаў: 
"Для падатковай інспекцыі нашы рэшткі 
можна рэалізоўваць без дакументаў, 
для службаў стандартызацыі і гігіены - 
не"

У дакуменце прапануецца, па-
першае, уніфікаваць патрабаванні 
да прадпрымальнікаў без утварэння 
юрыдычнай асобы, якія займаюцца 
рэалізацыяй тавару на агульнай 
эканамічнай прасторы Мытнага саюза.

"Я не магу сёння патрабаваць ад 
расейскага прадпрымальніка, каб 
ён выдаў мне тыя дакументы, якіх 
у яго няма. Бывае вельмі крыўдна 
бачыць, калі расеец вывешвае 
таблічку:" З беларусамі і дурнямі 
ня супрацоўнічаем". Калі навесці 
парадак у пункце аб аднолькавых 
патрабаваннях - ўжо будзе прасцей", 
- лічыць Ірына Яскевіч.

Прадпрымальнікі таксама 
просяць замацаваць нацыянальныя 
сертыфікаты дзяржаў - членаў Мытнага 

саюза як дзейсныя на агульнай мытнай 
прасторы. І, па-трэцяе, даць магчымасць 
рэалізоўваць, транспартаваць і 
захоўваць рэшткі тавараў, завезеныя 
ў краіну да 1 студзеня 2013 гады без 
абцяжарання іх дадатковымі ўмовамі, 
згодна з вопісу рэшткаў і без тэрміну 
рэалізацыі.

"Калі не будзе знойдзены кампраміс, 
то з 1 ліпеня мы проста больш не 
зможам працаваць З 20 чэрвеня будзем 
падаваць нулявыя дэкларацыі.", 
- папярэджваюць індывідуальныя 
прадпрымальнікі.

"Адны штрэйкбрэхеры пра-
цуюць"

Карэспандэнт TUT.BY зазірнуў у тры 
буйных гандлёвых цэнтра Віцебска, каб 
ацаніць памер забастоўкі.

Сапраўды, у 10.00 гандлёвы цэнтр 
"Эвіком" было нечакана пусты. 
Працавалі адзінкі. Наведвальнікі 
рабілі здзіўленыя вочы і вярталіся на 
аўтобусныя прыпынкі. Па праходах 
шпацыраваў самотны і разгублены 
міліцыянт з мабільнікам. На закрытых 
ралетах красаваліся таблічкі: "Выхадны", 
"Пайшла за таварам", "Паехала на 
замеры", "Пайшла ў падатковую", ". Ці 

не працуем перападлік", "Тэхнічны 
перапынак" і г. д.

"Гэта не тое што апошні выхад 
... Нам - край", - падзяліўся адзін з 
прадпрымальнікаў.

На Смаленскім рынку каля 11.00, 
на першы погляд, кіпела праца. Але, 
як аказалася, толькі ў цэнтральным 
праходзе. Злева і справа - цішыня. Тыя 
ж таблічкі. Некаторыя прадпрымальнікі 
прыкрылі тавары чорнай тканінай.

Жанчына пенсійнага ўзросту, якая 
стаіць каля кропкі з жаночай адзеннем, 
тлумачыць: "Забастоўка ў нас. А 
хто працуе? Адны штрэйкбрэхеры 
працуюць.».

У гэты час чалавек з бэджам "Ахова" 
праходзіць уздоўж шэрагу і запісвае 
нешта ў запісную кніжку.

Гандлёвы цэнтр "Беларусь" сустрэў 
ажыўленай гандлем. Але таблічкі "Мы 
не працуем" сустракаліся і тут. Проста 
ў агульнай масе яны не адразу кідаліся 
ў вочы. У канцы склалася ўражанне, 
што ўсё ж вялікая частка тутэйшых 
прадпрымальнікаў на працу сёння 
выйшла.

Дзмітрый Міраш
TUT.BY

Страйк прадпрымальнікаў прайшла 5 чэрвеня ў буйных гандлёвых цэнтрах віцебска. Такім чынам іпэшнікі спрабавалі звярнуць 
увагу на сваё бядотнае становішча ў сувязі з прыняццем указа №222, які забараняе з 1 ліпеня гандляваць без сертыфікатаў.

Каля тысячы прадпрымальніКаў страйКавалі 

Генадзь Бураўкін нарадзіўся 28 жніўня 
1936 году ў вёсцы Шуляціна (цяпер вёска 
Тродавічы) Расонскага раёну Віцебскай 
вобласьці. Скончыў аддзяленьне 
журналістыкі філфаку БДУ (1959).

Працаваў у часопісе «Камуніст Беларусі», 
у газэце «Літаратура і Мастацтва», 
быў карэспандэнтам «Правды» па 
Беларусі, галоўным рэдактарам часопіса 
«Маладосць».

З 1978 году — старшыня Дзяржаўнага 
камітэта Беларускай ССР па тэлебачаньні 
і радыёвяшчаньні.

У студзені 1990 у Вярхоўным Савеце 11-
га скліканьня быў адным з дэпутатаў, якія 
дамагаліся прыняцьця Закону аб мовах.

У 1990 атрымаў прызначэньне 
пастаяннага прадстаўніка Рэспублікі 
Беларусь пры ААН. Пасьля вяртаньня, 
у 1994-1995 гадах быў намесьнікам 
міністра культуры і друку. У 1995-2001 
гадах працаваў у часопісе «Вожык».

Аўтар больш двух дзясяткаў паэтычных 
кніг, ляўрэат Дзяржаўнай прэміі імя Янкі 
Купалы.

памёр 
Генадзь 
БураўКін

Раніцай 30 траўня 2014 году 
на 78-ым годзе жыцьця памёр 
паэт і дзяржаўны дзеяч Генадзь 
бураўкін.

Так, падчас правядзення рамонтных 
работ у грунце пад падлогай 
падсобнага памяшкання адной з 
устаноў Віцебска была знойдзена 
і абясшкоджана мінамётная міна 
часоў Другой сусветнай. Па словах 
ваеннага камісара Віцебскага 
аб'яднанага гарадскога ваеннага 
камісарыята палкоўніка Аляксандра 
Няфёдава, гэта небяспечна таму, што 
з цягам часам баезапасы падвяргаліся 
карозіі, гнілі ў сырой зямлі. Найбольш 
высокая верагоднасць выявіць тыя 
выбухованебяспечныя прадметы, 
што засталіся ад вайны, ўзнікае ў 
красавіку - кастрычніку, калі ідуць 
работы па апрацоўцы і меліярацыі 
зямель.

Міны, гранаты і іншыя боепрыпасы, 
якія знаходзяцца з часоў вайны на 
глыбінях прамярзання паверхні зямлі, 
зноў з'яўляюцца ў глебавым пласце з-за 
фізічнага эфекту «выштурхоўвання» 
у выніку штогадовага прамярзання 
грунту. У большасці выпадкаў яны 
сустракаюцца ў тых месцах, дзе 
ў гады Вялікай Айчыннай вяліся 
актыўныя баявыя дзеянні. Пра тое, 
што выбухованебяспечныя прадметы 
на сёмым дзясятку пасляваенных 

гадоў усё яшчэ ўтойваюць нямала 
небяспекі, сведчаць і знаходкі на 
тэрыторыі нашага Прыдзвінскага 
краю.

- Сапёры 103 гвардзейскай асобнай 
мабільнай брыгады з красавіка 
гэтага года праводзяць разведку 
землянога палатна і паласы адводу 
ўчастка чыгункі ад ст. Забалоцінка 
Віцебскага раёна да ст. Завольша 
Лёзненскага раёна на наяўнасць 
выбухованебяспечных прадметаў, - 
кажа Аляксандр Леанідавіч. - За гэты 
час выяўлена 119 небяспечных для 
жыцця боепрыпасаў. Работы па іх 
ачыстцы ўжо пачаты ў напрамку ст. 
Гарадок.

Усяго з пачатку 2014 года на 
тэрыторыі нашага раёна было 
знойдзена больш за 500 ваенных 
снарадаў. Вялікую дапамогу ў ачыстцы 
ад выбухованебяспечных прадметаў 
аказвае мясцовае насельніцтва, 
своечасова паведамляючы аб 
небяспечных знаходках.

У выпадку знаходжання іржавай 
міны, гранаты ці іншага снарада 
трэба быць вельмі асцярожным, 
папярэджвае Аляксандр Няфёдаў. 
Напрыклад, пры вытворчасці 

земляных або іншых прац неабходна 
спыніць дзейнасць на гэтым участку, 
бо побач могуць знаходзіцца іншыя 
выбухованебяспечныя прадметы. 
Важна запомніць месца выяўлення 
выбуховага рэчыва, усталяваць 
папераджальныя знакі або агароджу. 
Варта паведаміць аб знаходцы 
дзяжурнаму па Віцебскай аб'яднанага 
гарадскога ваеннага камісарыята 
па тэлефоне: 36-23-95 або ў 
аддзел унутраных спраў па месцы 
жыхарства.

Грубае парушэнне элементарных 
правілаў бяспекі пры звароце са 
выбуханебяспечнымі прадметамі 
- асноўная прычына няшчасных 
выпадкаў, нагадвае ваенны камісар. 
Пачуўшы характэрны гук металу, не 
трэба яго ігнараваць ці спрабаваць 
перасекчы «жалеза». Небяспечныя 
прылады нельга браць у рукі, 
наносіць па ім ўдары, прадпрымаць 
спробы да разборкі, бо нават лёгкае 
дакрананне можа прывесці механізм 
у дзеянне. Катэгарычна забараняецца 
перамяшчаць прадметы, кідаць 
у вадаём або вогнішча, збіраць і 
здаваць у якасці металалому.

Вольга Булаўка

больш за 69 гадоў таму адгрымелі кананады вялікай Айчыннай вайны, якая з года ў год нагадвае 
пра сябе страшнымі выбуханебяспечнымі знаходкамі.

500 напамінаў пра вайну
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 ГОСЦі

ДАБРАўПАРАДКАВАННЕ

Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты “Дзвінскі 
Ўзгорак“ паведаміце рэ-
дакцыі аб гэтым. Калі не 
жадаеце атрымліваць га-
зету, то патэдефануйце.

Калі парушаны вашы 
правы спажыўца, працаўні-
ка, то даем эфектыўныя 
парады па абароне права і 
пошуку бясплатных юрыс-
таў. Звяртайцеся на адрас 
газеты “Дзвінскі Ўзгорак“.

Наша газета стала 
размяшчацца на партале 

http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 

могуць яе спампаваць 
яшчэ да з’яўлення газеты 

на паперы.

 

АДПАЧЫНАК

ТРАГЕДЫЯ

 КРЫМіНАЛ

Такіім чынам арганізатары у 
Сусветны дзень навакольнага 
асяроддзя хочуць прыцягнуць 
увагу грамадскасці да праблем 
экалогіі, прапагандаваць веды 
ў галіне прыродакарыстання, 
фарміраваць экалагічную 
культуру.

У гэты дзень работнікі 
ведамстваў, арганізацый і 
прадпрыемстваў выйдуць на 
ўборку тэрыторый, месцаў 
масавага адпачынку: паркаў, 
пляжаў, прыбярэжных зон 
вадаёмаў.

Акрамя таго, да акцыі 
прымеркаваны іншыя 
мерапрыемствы, напрыклад, 
конкурсы экалагічнага 
малюнка і плаката, збор 
макулатуры.

У нашай вобласці ў «Саюзнай 
ўборцы» прымуць удзел больш 
за 3,5 тыс. чалавек. У асобных 
раёнах вызначаны аб'екты, 
якія павінны быць прыведзены 
ў належны выгляд.

У Верхнядзвінску гэта 
гарадскі парк на беразе Дзвіны, 
у Віцебску - паркавая зона 
Юр'евай Горкі, яр ракі Віцьбы, 
тэрыторыі прадпрыемстваў і 
інтэрнатаў. У Віцебскім раёне 
- дзяржлесфонд паблізу 
ўрочышча «Лысая гара» 
на беразе возера Шевіна, 
а таксама Лужаснянскі 
дэндрапарк, паркі ў населеных 
пунктах Янавічы і Сураж. У 
Наваполацку і Оршы таксама ў 
спіс уключаныя прыгарадныя 
лясныя палосы, лесапаркавыя 

і прыбярэжныя зоны.
У Глыбокім запланавана 

адкрыццё новага гарадскога 
палігона цвёрдых камунальных 
адходаў, а таксама ўборка 
тэрыторый парку Перамогі 
і прыбярэжных зон азёр 
Кагальнае, Мушкат, Кунеўскае. 
Дарэчы, месца адпачынку каля 
вадаёмаў выбраны аб'ектамі 
добраўпарадкавання ў рамках 
акцыі ў большасці раёнаў 
вобласці.

На Пастаўшчыне, акрамя 
іншага, задзейнічаны сілы 
на ўборцы ад смецця трасы 
рэспубліканскага значэння.

У Расонскім раёне чыстае 
аблічча набывае заказнік 
«Сіньша».

К.Смаленскі

Акцыя па ўборцы тэрыторый і навядзенні парадку на зямлі, якую ініцыявала 
Міністэрства прыродных рэсурсаў і аховы навакольнага асяроддзя Рэспублікі 
беларусь, прайшла 5 траўня адначасова ў трох дзяржавах - беларусі, Расіі і 
Казахстане.

«саюзная ўБорКа» прайшла 

Для  папярэджання забрудж-
вання і засмечвання вод, мес-
цы найбольш наведвальныя 
насельніцтвам уладкоўваюцца 
пад'язнымі дарогамі, стаян-
камі аўтатранспарту, там 
ўсталёўваюцца кантэйнеры 
і скрыні для збору цвёрдых 
адходаў, арганізоўваюцца 
работы па іх сістэматычнаму 
вывазу, а таксама 
ўсталёўваюцца грамадскія 
прыбіральні.

Ужо зараз уладкаваны 
123 аўтастаянкі, ўладкавана 
132 грамадскіх туалета, 
устаноўлены 151 інфарма-
цыйны знак, 245 кантэйнераў 
і скрыняў для збору адходаў. У 
будучых месцах для адпачынку 
ліквідавана 70 звалак, 
паведамляе сайт Віцебскага 
абласнога камітэта прыродных 
рэсурсаў і аховы навакольнага 
асяроддзя.

Выкананне прыродаахоўнага 
заканадаўства ў месцах 
масавага адпачынку людзей 
ля вады будзе кантраляваць 
як абласным камітэтам, 
так і гарадскімі і раённымі 
інспекцыямі прыродных 
рэсурсаў і аховы навакольнага 
асяроддзя, падраздзяленнямі 

абласнога цэнтра гігіены, 
эпідэміялогіі і грамадскага 
здароўя, а таксама іншымі 
зацікаўленымі службамі.

За забруджванне і засме-
чаных рэк, азёр, а таксама іх 
берагоў Кодэксам Рэспублікі 
Беларусь аб адміністрацыйных 
правапарушэннях ўстаноўлены 
штрафы ў памеры ад 3000000 
да 45 000 000 рублёў.

На летні сезон 2014 года на тэрыторыі віцебскай 
вобласці вызначана 187 зон масавага адпачынку 
насельніцтва на водных аб'ектах. Зараз 
завяршаецца іх падрыхтоўка.

зоны адпачынКу 
вызначаны

У ходзе IX Міжнароднай 
канферэнцыі супольнасці 
«ДелоРус» і Аляксандра-
Неўскага Братэрства «З імем 
Аляксандра Неўскага» адным 
з цэнтральных праектаў 
2014 года было абрана 
аздараўленчая ўстанова на 
тэрыторыі Віцебскага раёна.

Менавіта таму арганізатары 
і ўдзельнікі праекту 
«Спадчына» сумесна з 
прадстаўнікамі Віцебскай 
дыяцэзіі арганізавалі сумесны 
семінар «Агульная справа - 
праваслаўны лагер"Дружба". У 
ім прынялі ўдзел прадстаўнікі 
органаў улады, царквы, 
устаноў адукацыі, культуры, 
грамадскіх арганізацый 
Беларусі і Расіі, студэнты.

Мэта падобных 
мерапрыемстваў - 
прыцягненне ўвагі грамадства 
славянскіх краін да 
неабходнасці патрыятычнага 
і духоўнага выхавання 

моладзі. Пасля экскурсіі па 
тэрыторыі лагера, адбыліся 
выступленні ўдзельнікаў і 
дыскусія. Прысутных вітала 
намеснік старшыні Віцебскага 
райвыканкама Ксенія 
Карабач. Яна, у прыватнасці, 
адзначыла, што органы 
мясцовай улады станоўча 
ацэньваюць дзейнасць па 
адраджэнні духоўнасці і 
імкнуцца аказваць магчымае 
садзейнічанне ў арганізацыі 
працы праваслаўнага 
аздараўленчага лагера 
«Дружба».

Удзельнікі і арганізатары 
добраахвотнага грамадскага 
руху «Спадчына», падзяліліся 
сваім вопытам правядзення 
сацыякультурных праектаў.

Дацэнт кафедры развіцця 
адукацыі Акадэміі павышэння 
кваліфікацыі і прафесійнай 
перападрыхтоўкі работнікаў 
адукацыі (г. Масква) Аляксандр 
Парамонаў падрабязна 

распавёў аб мадэлі арганізацыі 
летніх моладзевых лагераў, 
фестываляў традыцыйных 
рамёстваў і сацыяльных 
ініцыятыў. Мікалай Прусакоў, 
настаяцель храма Параскевы 
Пятніцы г. Віцебска, першы 
дырэктар «Дружбы», 
на прыкладзе летняй 
аздараўленчай ўстановы 
падзяліўся практыкай 
выхавання духоўнасці, 
адраджэння праваслаўных 
традыцый.

Вынікам семінара стала 
дамоўленасць аб магчымым 
выкарыстанні пляцоўкі 
праваслаўнага лагера 
Віцебскай дыяцэзіі для 
сумесных летніх лагерных 
зменаў, падчас якіх будуць 
праводзіцца сустрэчы, 
фэсты для дзяцей і моладзі 
славянскіх краін, а таксама 
семінары, канферэнцыі.

Наталля Камлева
“жыццё Прыдзвіння”

Дэлегацыю з Масквы сустракалі ў вёсцы бернікі ў праваслаўным лагеры 
«Дружба».

сустрэча ў лаГеры «дружБа»

Паведамляецца, што 22-
гадовы жыхар абласнога 
цэнтра быў затрыманы 4 
чэрвеня супрацоўнікамі 
ўпраўлення па наркакантролі 
і супрацьдзеянні гандлю 
людзьмі УУС Віцебскага 
аблвыканкама. У яго 
дома канфіскавана 478 
грамаў курыльнай сумесі, 
расфасаванай у 200 пакуначкаў, 
а таксама каля 100 грамаў 
рэагента для яе вырабу.

Затрыманне стала 
вынікам аператыўнай 
распрацоўкі супрацоўнікаў 
наркакантролю. Устаноў-лена, 
што фігурант арганізаваў 
канал пастаўкі курыльных 
сумесяў у Віцебск са 
Смаленска. Рэалізацыя рэчывы 
адбывалася з дапамогай 
інтэрнэту праз так званыя 
закладкі.

Пасля затрымання таксама 
высветлілася, што віцяблянін 
"заклаў" 11 тайнікоў у 
Магілёве. У іх захоўвалася 
каля 50 грамаў курыльнай 
сумесі. Ён жа ў Віцебску зрабіў 
29 схованак са 120 грамамі 
аналагічнага рэчыва. Усё 
"закладкі" канфіскаваныя.

"Такім чынам, дзякуючы 

намаганням супрацоўнікаў 
наркакантролю да 
наркаспажыўцоў не дайшло 
больш за 600 грамаў 
курыльных сумесяў коштам 
каля 100 мільёнаў рублёў 
Такой колькасці хапіла б 
для прыгатавання больш за 
2,5 тысячы разавых доз.", - 
гаворыцца ў паведамленні 
ўпраўлення інфармацыі і 
грамадскіх сувязей МУС.

У дачыненні да затрыманага 
распачата справа па ч. 3 арт. 
328 КК (незаконны абарот 
наркатычных сродкаў, 
псіхатропных рэчываў, іх 
прэкурсораў і аналагаў), 
санкцыя якой прадугледжвае 
крымінальную адказнасць ад 
8 да 13 гадоў пазбаўлення волі 
з канфіскацыяй маёмасці або 
без канфіскацыі.

Усяго за пяць месяцаў 
гэтага года ў Беларусі 
распачата больш за 3 тысяч 
крымінальных спраў у сферы 
наркакантролю. Каля 75% 
з іх звязаны з незаконным 
абаротам курыльных сумесяў, 
больш за тысячу - са збытам 
псіхаактыўных рэчываў.

Вячаслаў Будкевіч
БелаПАН

МУС беларусі паведаміла падрабязнасці справы аб 
затрыманні ў віцебску наркадылера і канфіскацыі 
ў яго буйной партыі наркотыкаў.

затрыманне 
Курыльнай 

сумесі 

Па прыбыцці на месца 
падраздзяленняў МНС на 
паверхні вады нікога не 
назіралася.

Вадалазамі ПАВА УМНЗ 
праведзена абследаванне 
акваторыі возера ў месцы 
меркаванага ўтаплення 
дзіцяці. У 14.29 на дне возера 
ў 20 м ад берагавой лініі 
работнікамі вадалазнай 
службы ПАВА УМНЗ быў 
знойдзены труп, які ўтапіўся. 
Пасля гэтага ён быў выняты з 
вады на бераг і перададзены 
работнікам хуткай 
медыцынскай дапамогі.

14-гадовы падлетак 
адпачываў на возеры з 
бацькам. Хлопчык плаваў 

на надзіманым матрацы. 
Мужчына ў гэты час 
знаходзіўся на беразе. Дзіця 
нырнуў са свайго плавальнага 
сродкі і больш на паверхні 
вады не з'яўляўся. Нягледзячы 
на ўсе пошукі, выявіць 
хлопчыка адразу ў вадаёме 
глыбінёй каля 5 метраў бацька 
не змог.

Калі Вы вырашылі адпачыць 
ля вады, памятайце, што 
забараняецца:

Заплываць за знакі агароджы 
і папераджальныя знакі;

Купацца і ныраць у 
забароненых і невядомых 
месцах;

Купацца ў стане алкагольнага 
ап'янення;

Скакаць у ваду з дамбаў, 
прыстаняў, катэраў, лодак, 
плытоў;

Дапускаць свавольствы, 
звязаныя з ныраннем 
і захопам канечнасцяў 
купаюцца, узбірацца на буі і 
іншыя тэхнічныя збудаванні;

Падаваць ілжывыя сігналы 
бедства;

Перамяшчацца ў лодцы з 
месца на месца пры катанні;

Выкарыстоўваць для 
плавання дошкі, бярвёны, 
надзіманыя матрацы, 
камеры аўтамашын і іншыя 
дапаможныя сродкі;

Забруджваць і засмечваць 
вадаёмы.

Сайт МНЗ

8 чэрвеня ў 13 гадзін 39 хвілін у ЦАК УМНЗ віцебскага раёна ад відавочцы 
паступіла паведамленне пра тое, што тоне дзіця ў возеры Лучынаўскае каля 
в. Лучынаўка воранаўскага с /с.

у віцеБсКім раёне 
патанула дзіця 
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 УРОКі МАйДАНА

 ПАДАТКі

Нагадаем, унікальная 
ідэя спаганяць на карысць 
дзяржавы грошы з грамадзян 
за тое, што яны не працуюць, 
належыць прэм'ер-міністру 
Беларусі. Мясніковіч агучыў 
яе год таму, назваўшы 
колькасць патэнцыйных 
плацельшчыкаў - 445 тысяч 
чалавек. Меркавалася, што 
сума падатку складзе 20 
базавых велічынь.

Ініцыятыву прэм'ера 
падтрымала міністэрства 
працы. Першы намеснік 
міністра Пётр Грушнік заявіў, 
што дзяржава фінансуе сістэмы 
аховы здароўя, адукацыі, 
ЖКГ, транспарту і іншыя, 
таму дарэчы, каб «выдаткі на 
прадастаўленне гэтых паслуг 
маглі б кампенсавацца усімі 
грамадзянамі ў выглядзе 
выплаты розных падаткаў".

І вось, праз год, высветлілася, 
што ў бліжэйшай перспектыве 
падатак з дармаедаў ў 
Беларусі не ўвядуць. Пра 
гэта 12 чэрвеня журналістам 
паведаміў начальнік 
галоўнага ўпраўлення 
падаткаабкладання фізічных 

Ўлады пакуль не плануюць ўводзіць падатак для непрацуючых грамадзян. 
больш за тое, «дармаедаў» не змогуць накіраваць на прымусовую працу: 
«радам трэба яшчэ міліцыянта паставіць, каб ён не ўцёк, і плаціць міліцыянту 
зарплату".

«дармаеды» апынуліся 
не па зуБах мясніКовічу

Рац, эксперт па «постсаўку», 
у дакладзе на міжнароднай 
канферэнцыі «Беларусь на 
авансцэне Еўразіі: паміж 
Масквой і Кіевам», якая 
праходзіла з 30 мая па 1 
чэрвеня ў Варшаве пад эгідай 
Універсітэта Лазарскага, 
сфармуляваў ўрокі Майдана 
для беларускага рэжыму.

Венгерская палітолаг на 
мой жарт не пакрыўдзіўся, 
але і на маё пытанне досыць 
пераканаўча, як мне здаецца, 
не адказаў. Аднак - пра ўсё 
па парадку.

Майдан: урокі для 
беларускага рэжыму

Такім чынам, Андраш Рац 
падкрэсліў, па-першае, што 
«Еўрамайдан не меў нічога 
агульнага з выбарамі». Такім 
чынам, адзначыў эксперт, 
урок № 1 для Лукашэнкі 
заключаецца ў тым, што для 
яго палітычнага рэжыму існуе 
шмат нечаканасцяў, масавыя 
выступы магчымыя не толькі 
ў сувязі з выбарамі.

Другі ўрок - у тым, што 
«гэта была рэвалюцыя 
грамадзянскай супольнасці», 
партыі на Майдане з'явіліся 
пазней. Так што прыгнечанне 
структураванай апазіцыі 
зусім не страхуе рэжым ад 
вулічных хваляванняў.

Яшчэ адзін урок: «замежнае 
прысутнасць не заўсёды 
абавязкова». Рэвалюцыю 
далёка не ў кожным выпадку 

інспіруюць знешнія сілы, 
як любіць сцвярджаць 
афіцыйная прапаганда.

Наступны ўрок 
заключаецца ў тым, што «час 
працаваў на Майдан». Гэта 
значыць з пункту гледжання 
рэжыму пратэсты трэба 
душыць як мага хутчэй.

Нарэшце, стала відавочна: 
Расія гатовая «не толькі 
дэстабілізаваць сітуацыю ў 
суседніх краінах, парушаць 
мяжы, але і ганарыцца такімі 
сваімі дзеяннямі». Масква, 
адзначыў Рац, ўдасканальвае 
свой інструментар для 
ўздзеяння на суседнія краіны, 
стварэння там хаасу, у тым 
ліку шляхам інфармацыйнай 
вайны.

Расійскае кіраўніцтва 
фармуе ў блізкім замежжы 
ўласную пятую калону, 
ўкараняе агентуру, і таму, 
у прыватнасці, ні адзін 
постсавецкі лідэр не можа 
давяраць сваім сілавікам. 
Гэты ўрок таксама датычыць 
Лукашэнкі, перакананы 
венгерская эксперт. Больш 
за тое, яго сілавыя структуры 
могуць быць інфільтраваны 
агентамі Расеі яшчэ ў 
большай ступені, чым гэта 
было ў Віктара Януковіча, 
мяркуе аналітык.

«Як прадухіліць стварэнне 
Віцебскай народнай 
рэспублікі?» - Задаўся 
пытаннем Рац, маючы на ўвазе 

верагодны сепаратызм на 
манер Данецкай, Луганскай. 
Сэнс яго рэкамендацый 
звёўся да таго, што трэба 
ўсяляк ўмацоўваць мяжу з 
Расеяй, адгароджвацца ад яе 
ўплыву.

Тэзіс аб "Віцебскай 
народнай рэспубліцы” 
беларускія эксперты 
ўспрынялі скептычна. 
Так, небяспека расійскай 
экспансіі ўзрасла, але ў 
Беларусі няма перадумоў 
для такога рэгіянальнага 
расколу, як на Украіне. 
Ёсць і іншыя моманты, якія 
падводзяць да высновы: калі 
Масква надумае прыбраць 
да рук нашу краіну, то сцэнар 
напэўна апынецца іншым, 
чым на Украіне.

Кансервацыя пакуль для 
Лукашэнкі бяспечней.

На Украіне былі 
непараўнальна больш 
шырокія базавыя ўмовы 
для арганізацыі масавых 
пратэстаў - пачынаючы 
ад апазіцыі ў парламенце 
і канчаючы грашыма 
алігархаў, уплывовымі 
медыярэсурсамі. У цэлым 
ўкраінскі аўтарытарызм 
быў значна мякчэй, чым 
беларускі. Лукашэнка 
выкарыстоўвае комплекс 
жорсткіх прэвентыўных мер, 
каб ні палітычная апазіцыя, 
ні трэці сектар, ні СМІ не 
змаглі падняць галаву.

Выклаўшы гэтыя моманты, я 
задаў Андраш Рацу пытанне: 
як прыхільнікі пераменаў 
у Беларусі могуць, на яго 
думку, выскачыць з гэтага 
зачараванага маргінальнага 
кола?

Суразмоўца адказаў: 
тое, наколькі доўга 
здольны трымацца жорсткі 
аўтарытарызм, залежыць ад 
эканомікі. І калі Лукашэнка 
ў нейкі момант не зможа 
забяспечыць належны 
ўзровень жыцця, магчыма, 
ён пойдзе на нейкі дагавор 
з грамадствам, адпусціць 
гайкі, паколькі «вымушаны 
ўлічваць грамадскую 
незадаволенасць ».

Аднак мне ўспамінаецца 
2011 год, калі беларускі 
рубель абясцэніўся амаль 
утрая, а гіперінфляцыя 
склала 109%. Так, рэйтынгі 
ўлады ўпалі, але ніякіх гронак 
народнага гневу, барыкаднай 
настрояў не назіралася. 
Наадварот, незалежная 
сацыялогія паказала, 
што большасць сышло ў 
індывідуальнае выжыванне, 
было гатова трымацца за 
працоўнае месца нават пры 
меншай зарплаце.

І навошта, скажыце, калі 
ласка, уладам пры такіх 
настроях адкручваць гайкі?

Так што пытанне 
пераменаў ўпіраецца 
яшчэ і ў рэсурс вялікай 

цярплівасьці беларусаў. 
Пакуль ён уяўляецца проста 
фенаменальным.

Другі момант: узровень 
страху і фаталізму. 
Паказальным разгромам 
Плошчы-2010 А.Лукашэнка 
(апярэдзіў ўрок ад Раца) 
надоўга адбіў у многіх 
беларусаў жаданне не тое 
што да вулічных пратэстаў, а 
і да палітыкі наогул.

Украінскія ж падзеі, як 
адзначаюць многія эксперты, 
толькі ўзмацнілі ў беларускім 
грамадстве запыт на моцную 
руку, стабільнасць, лозунг 
якой даўно засвоены 
афіцыйнай прапагандай. 
Рэйтынг Лукашэнкі падняўся 
на ўкраінскіх дражджах.

На сённяшні дзень 
беларускі афіцыйны лідэр 
мяркуе, што рэформы 
нясуць большы рызыка, 
чым захаванне статус-кво, 
падкрэсліў, са свайго боку, 
Карбалевіч. Рэформы , 
паводле яго слоў, могуць 
пачацца, калі кіраўнік 
дзяржавы палічыць, 
што, наадварот, рызыкі 
кансервацыі мацней.

Аднак тут зноў магутна 
абмалёўваем расійскі фактар. 
І пра гэта мы пагаворым у 
наступным публікацыі аб 
варшаўскай канферэнцыі.

Варшава - Менск
Аляксандр Класкоўскі

БЕЛАПАН

асоб міністэрства па падатках 
і зборах Міхаіл Расолька.

- У бліжэйшай перспектыве я 
не магу сказаць, што ён будзе 
прыняты, - цытуе Расолька FI-
NANCE.TUT.BY.

Чыноўнік не ўдакладніў, 
на якой стадыі знаходзіцца 
пытанне аб падатку, паколькі 
яго распрацоўвае Мінпрацы.

- Вельмі складана вызначыць 
катэгорыю грамадзян, якая 
павінна плаціць. Дапусцім, 
скончыўся тэрмін дэкрэтнага 
адпачынку, дзіця не зусім 
гатовы пайсці ў дашкольную 
ўстанову, атрымліваецца, 
[маці] з першага месяца 
будзе лічыцца дармаедам? 
- Прывёў у прыклад адну з 
цяжкасцяў Міхаіл Расолька. - 
А калі чалавек дармаед, нідзе 
не працуе, як з яго спагнаць 
падатак? [Калі] вызначаць яго 
на нейкую прымусовую працу, 
побач трэба яшчэ міліцыянта 
паставіць, каб ён не ўцёк, і 
плаціць міліцыянту зарплату.

Відавочна, такая колькасць 
супрацоўнікаў міліцыі бюджэт 
Беларусі не пацягне. Так што 
ідэя Мясніковіча з трэскам 

правалілася.
Мабыць, адзіны чалавек 

у краіне, які можа шчыра 
знервавацца з гэтай нагоды, 
- спявак Аляксандр Саладуха. 
Раней у інтэрв'ю «Салідарнасці» 
ён прызнаўся, што падатак на 
дармаедства яму падабаецца.

А вось музыка Лявон 
Вольскі, чыя працоўная 
кніжка з 1997 года пыліцца 
дома, быў упэўнены: дзяржава 
не прымусіць яго пайсці ў 
вартаўнікі.

- Хітры «народзец» хутка 
палічыць, што больш 
выгадна: фіктыўна працаваць 
або плаціць падатак за 
дармаедства, - папярэджваў 
ён чыноўнікаў.

Зрэшты, ва ўмовах адсутнасці 
сродкаў ўлады могуць 
нарадзіць яшчэ і не такія ідэі 
як падатак для непрацуючых. 
У дапамогу ўраду журналістка 
«Салідарнасці» Святлана 
Мяцёлкіна прапануе 
чалавекалюбам з урада 
альтэрнатыўныя варыянты, як 
папоўніць казну.

Вольга Слуцкая
gazetaby.com/cont/art.php

«Такое ўражанне, што Аляксандр Лукашэнка азнаёміўся з вашым дакладам раней, чым мы», - жартам сказаў я вугорскаму 
палітолагу Андрашу Рацу

ці страшна луКашэнКу 
«віцеБсКая народная рэспуБліКа»?

АНЕКДОТ

Жаліцца адзін чыноўнік другому.
— Ведаеш, краду, краду, а на жыццё ўсё 

роўна не хапае.
— А ты крадзі яшчэ і ў другім месцы.

* * *

Студэнт ідзе на іспыт. Думае: ”здам - нап'юся, 
ня здам - нап'юся”. Купіў бутэльку. Сунуў у 
кішэню пінжака і пайшоў здавацца. Адказвае 
на білет. 

Выкладчык: 
- Што гэта ў вас у кішэні? 
- Ды так, нічога. 
- Даставайце. 
Студэнт дастае бутэльку, выкладчык 

шклянку. 
Падлівае сабе і выпівае: 
- Добра. Салёны агурок ёсць? 
- Не. 
- Шкада. А магло быць “выдатна”, - запаўняе 

залікоўку. 

* * *

У ваенкамаце начальнік пытаецца 
прызыўніка: 

- Ну што, дзвесце баксаў або армія? 
Прызыўнік паказвае камеру і адказвае: - 

Белы білет або ютуб?
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 ПРАДПРЫМАЛЬНіЦКі РУх

УКРАіНА

Нагадаем, дакумент абавязвае ІП - 
плацельшчыкаў адзiнага падатку з 1 
ліпеня 2014 г мець дакументы, якія 
пацвярджаюць набыццё ўсіх тавараў, якія 
рэалізуюцца, у тым ліку што ўвозяцца з 
краін Мытнага саюза (МС). Да 1 сакавіка 
2015 г для ІП устаноўлены пераходны 
перыяд. На працягу гэтага часу 
прадпрымальнікі могуць распрадаваць 
набытыя ў краінах МС да 1 ліпеня 2014 
года рэшткі тавараў без суправаджальных 
дакументаў.

Кіраўнікі Беларускага саюза 
прадпрымальнікаў і Мінскага сталічнага 
саюза прадпрымальнікаў і працадаўцаў 
назвалі ўказ "прагрэсіўным" і 
«кампрамісным».

Аднак прадстаўнікі 
прадпрымальніцкага аб'яднаньня 
"Пэрспэктыва" ацанілі ўказ негатыўна. На 
іх думку, у цяперашніх умовах выканаць 
патрабаванні ўказа немагчыма, бо па-
ранейшаму ўзнікаюць праблемы з 
атрыманнем патрэбных дакументаў у 
пастаўшчыкоў. 5 чэрвені прадпрымальнікі 
Віцебска, Магілёва, Бабруйска і шэрагу 
іншых гарадоў правялі аднадзённы 
страйк, абяцаючы з 1 ліпеня наогул не 
выйсці на працу.

Пра тое, чаму прадпрымальнікі 
па-рознаму глядзяць на адзін і той 
жа ўказ, інтэрнэт-газета Naviny.by 
паразмаўляла з кіраўніком Мінскага 
саюза прадпрымальнікаў і працадаўцаў 
Уладзімірам Карагіным.

- Кажучы пра ўказ № 222, вы назвалі 
яго прагрэсіўным. Але некаторыя 
вашы калегі прадпрымальнікі з 
такім падыходам не згодныя і нават 
зладзілі забастоўкі. Чым тлумачыцца 
такая розніца ў падыходах ўнутры 
прадпрымальніцкага руху?

- Рэалізму. Мы на працягу сямі 
гадоў змагаліся за тое, каб вярнуць 
прадпрымальніку права наймаць 
наёмнага работніка па-за круга сям'і, каб 

быць рэальным прадпрымальнікам. Гэта 
вельмі важнае патрабаванне, якое мы 
прасоўвалі з году ў год, і яно тычыцца не 
толькі тых 60 тысяч прадпрымальнікаў, 
якія працуюць у галіне гандлю - на рынках 
і ў гандлёвых цэнтрах, яно закранае 
больш за 250 тысяч чалавек.

Многія з іх выдатна разумеюць, 
што з 1 ліпеня пойдзе інтэнсіўнае 
наступ гандлёвых сетак, будзе вялікая 
канкурэнцыя. Залаты век індывідуальных 
прадпрымальнікаў, якія займаюцца 
ўвозам у торбах тавараў, падышоў да 
канца з-за эканамічных прычын. 21-е 
стагоддзе - стагоддзе сеткавага гандлю, 
дробнага, сярэдняга і буйнога опту, 
сеткавай розніцы. У краіне ўжо існуе 30 
такіх сеткавых структур.

Мы ведаем ужо падпісаныя планы па 
інвестыцыйных праграмах у рэгіёнах, 
планы развіцця гарадоў, мы ведаем, якія 
рынкі і гандлёвыя цэнтры ў Мінску ў 
бліжэйшы час спыняць сваё існаванне.

- Якія?
- Я не маю права гэта казаць. Але многія 

самыя вядомыя, буйныя з іх у адпаведнасці 
з горадабудаўнічымі планамі ўжо не 
будуць працаваць. Інвестары ўжо 
думаюць па-іншаму, на тэрыторыі рынкаў 
будуць аб'екты лагістыкі, дробнага опту і 
г.д.

Другі момант. Ёсць патрабаванне 
партнёраў Беларусі па Мытным саюзе, 
каб Беларусь не садзейнічала развіццю 
ценявы эканомікі саюза трох краін. 
Гэта жорсткае патрабаванне, якое на 
кансультатыўных саветах прасоўвалі у 
тым ліку і сілавыя структуры. На працягу 
многіх гадоў у Беларусі было дастаткова 
ліберальнае стаўленне да выканання 
закона аб абароне правоў спажыўцоў. Гэты 
перыяд падышоў да канца. Мы імкнуліся 
яго адцягнуць, як маглі. Праца бізнес-
асацыяцый, бесперапынныя перамовы 
з урадам, просьбы гэта перанесці на 
паўгода, на год. Я сам ездзіў у Маскву, 

Астану, мы гэта абмяркоўвалі на ўзроўні 
трох краін. Мы і спасылаліся на тое, што 
яшчэ няма аптовых сетак, гандлёвых баз, 
ёсць праблема занятых людзей, іх сем'яў.

Гэтыя ўсе нашы аргументы растварыліся 
ў апошні час. У нас мільён працоўных 
рук не хапае сёння ў бізнэсе. Няма каму 
працаваць у гіпермаркетах, на касах, 
складах, на базах, не хапае кіроўцаў 
грузавікоў. То бок, у нас фізічна не хапае 
людзей у эканоміцы. У нас няма праблемы 
беспрацоўя.

Ёсць праблема канкурэнтаздольнасці. І 
канкураваць можа добра арганізаваная, 
эшаланаваная гандлёвая структура, а не 
маленькі чалночніка.

- А што рабіць сёння гэтым людзям?
- Аб'ядноўвацца. Сёння павінны і 

могуць стварацца гандлёва-закупачныя 
кааператывы, якія размяркуюць паміж 
сабой выдаткі на дастаўку тавараў, 
адбор тавараў, клопаты па сертыфікацыі, 
выкананню тэхрэгламентаў, якія мы 
таксама паспрабавалі за гэты год 
перакласці на буйны сектар эканомікі. 
У ходзе работы рабочай групы (па 
рашэнні пытанняў індывідуальных 
прадпрымальнікаў, якія гандлююць 
таварамі легпрама. - БелаПАН) з Пятром 
Пракаповічам, з прэм'ер-міністрам, мы 
дамагліся максімум таго, што знаходзіцца 
ў кампетэнцыі ўрада, мытнага камітэта, 
міністэрства па падатках і зборах. Яны 
ўжо не маюць права ісці на саступкі. Гэта 
наднацыянальнае рэгуляванне.

- Ваш прагноз, што будзе з гэтымі 
незадаволенымі прадпрымальнікамі?

- Іх колькасць скароціцца, таму што 
яна штучна стваралася. Шматлікія 
прадаўцы сёння не прадпрымальнікі, 
ніколі імі не былі ні па духу, ні па 
кваліфікацыі. Проста былыя ўладальнікі 
іх зрабілі прадпрымальнікамі. Ім трэба 
ўзбуйняецца, наладжваць гандлёвыя 
сеткі, ланцужкі паставак. Асобныя з іх 
змогуць працягнуць працу. У першую 

чаргу тыя, у якіх ёсць ўстойлівая сетка 
спажыўцоў. 20% прадпрымальнікаў 
наогул гандлююць толькі беларускімі 
таварамі.

Масавы пласт прадпрымальнікаў, якія 
працавалі на рынку, адчулі, што змяніліся 
густы і перавагі насельніцтва. Беларусы 
пацягнуліся да брендавых таварах, 
высокай ступені якасці, з высокімі 
гарантыямі, куплі тавараў у крэдыт, 
дастаўцы на дом.

- Гэта значыць, вы прагназуеце рост 
беспрацоўя?

- Мы, вядома, прагназуем, што адсоткаў 
на 40 скароціцца колькасць гэтых 
прадпрымальнікаў. Але я падкрэсліваю, 
многія стануць наёмнымі работнікамі. 
Але намаганне над сабой, вядома, 
прыйдзецца прыкласці. Але дзеючым 
суб'ектам гаспадарання і так даводзіцца 
перабудоўвацца пад зменлівую 
кан'юнктуру рынку кожныя два-тры 
гады.

Мы разумеем, гэтыя людзі шмат зрабілі. 
Насыцілі рынак таварамі ў момант 
дэфіцыту. Але сёння няма таварнага 
дэфіцыту, ёсць вялікая канкурэнцыя. І яна 
вырасце яшчэ ў разы зараз, калі знятыя 
мяжы паміж Расіяй і Беларуссю.

Так, гэта вялікая бяда, што наш 
прадпрымальнік імкнецца купіць тавар 
не ў аптовым звяне Расіі, а ў рознічным. 
А рознічны прадпрымальнік, ды яшчэ 
незаконны, які не выдае ніякага чэка і не 
гарантуе якасці тавару, ён і ў Расіі па-за 
законам.

- Як вы думаеце, забастоўка дасць 
нейкі вынік?

- Не. Наўрад ці нейкія забастоўкі дадуць 
вынік. Я лічу, што прадпрымальнікі 
павінны дзейнічаць прадпрымальніцкімі 
метадамі. Забастоўка - гэта форма 
пратэсту наёмных работнікаў заўсёды ва 
ўсім свеце. Наш урад вычарпала мяжа 
сваёй кампетэнцыі па гэтым пытанні.

Арцём Шрайбман

Нашумелы ўказ № 222 па рэгуляванні дзейнасці ІП падзяліў прадпрымальніцкі рух: адны рады паслабленням, іншыя рыхтуюцца 
закрываць свае гандлёвыя кропкі і выходзяць на забастоўкі. Так што ж на самай справе будзе з 60 тысячамі ІП, якія сёння б'юць 
у набат з-за прэзідэнцкага ўказу?

залаты веК чаўнаКоў падышоў да Канца

Пра новыя прызначэньні ў вышэйшых 
кіроўных колах Украіны Радыё Свабода 
пагутарыла з украінскім палітолягам, 
дырэктарам Інстытуту глябальных 
стратэгіяў і адным зь лідэраў партыі 
«Єдиний Центр» Вадзімам Карасёвым.

— Спадар Вадзім, давайце 
пагутарым пра кадравыя 
прызначэньні, якія зрабіў 
Пятро Парашэнка. Кіраўніком 
прэзыдэнцкай адміністрацыі будзе 
заснавальнік мэдыяхолдынгу «United 
Media Holding group» Барыс Ложкін, 
вельмі багаты і ўплывовы чалавек. 
Ці ня прыклад гэта алігархічнага 
прызначэньня?

— Абсалютна не. Ложкін — не алігарх. 
Ён ніколі не займаўся палітыкай. Ён 
рабіў свой мэдыябізнэс з нуля. Яшчэ 
17-гадовым хлапчуком ён у Харкаве 
пачынаў выдаваць незалежныя 
дзелавыя навіны. Потым стварыў 
брэнд і часопіс «Теленеделя», а затым 
і цэлы мэдыяхолдынг. Ён ніколі не 
выкарыстоўваў палітычныя сувязі для 
ўзбагачэньня. Тое, што Парашэнка ўзяў 
яго на пасаду кіраўніка адміністрацыі 
прэзыдэнта, сьведчыць пра тое, 
што прэзыдэнт хоча абаперціся на 
людзей зь дзелавой хваткай, але па-за 

алігархічнымі сувязямі, па-за элітнай 
тусоўкай, якая правіць ва Ўкраіне 
апошнія 15–20 гадоў, незалежна ад 
фігуры і прозьвішча прэзыдэнта.

Увогуле, Парашэнка сам будзе 
кіраваць адміністрацыяй прэзыдэнта, 
Барыс Ложкін будзе займацца 
камунікацыяй, мэдыямі і піярам. 
Адміністрацыя прэзыдэнта ва Ўкраіне 
і Беларусі — гэта розныя інстытуты. 
У Парашэнкі, у адрозьненьне ад 
Лукашэнкі, няма кантролю над 
элітамі, над выканаўчай уладай, над 
парлямэнтам. Адзіны кантроль, які ён 
зараз можа атрымаць, — кантроль над 
мэдыямі як сацыяльнымі інстытутамі. Ва 
Ўкраіне мэдыі — гэта асобны сацыяльны 
інстытут, у адрозьненьне ад Беларусі і 
Расеі. Таму цяпер Парашэнка хацеў бы 
ўзяць мэдыі пад свой шчыльны ўплыў. 
Для гэтага яму патрэбны Барыс Ложкін.

— Гэты чалавек шчыльна працаваў 
з расейскімі выданьнямі. Чаму гэта 
не адбілася на выбары Парашэнкі?

— Сапраўды, Барыс Ложкін ствараў 
свой холдынг на афіліяваных сувязях 
з расейскімі выданьнямі. Ён ствараў 
брэнды "Комсомольская правда 
в Украине","Аргументы и факты в 
Украине«, «Известия в Украине» ды 

іншыя. Такім чынам, можна зрабіць 
выснову, што Парашэнку ня важна, які 
перад ім чалавек — заходнеўкраінскі 
ці ўсходні. Яму галоўнае, каб была 
дзелавая хватка. А тое, што ён узяў 
чалавека, які ствараў брэнды ў супрацы 
з расейскімі выданьнямі, толькі 
падкрэсьлівае, што для яго важныя не 
ідэалягічныя «фішкі» і непаразуменьні, а 
выключна прагматыка, дзелавая хватка і 
ўпэўненасьць у сваім партнэры. А Барыс 
Ложкін — яго даўні мэдыяпартнэр.

— Што можаце сказаць пра 
прызначэньне першага памочніка 
прэзыдэнта? Ім будзе амбасадар у 
Нарвэгіі...

— Тое, што ён сваім першым 
памочнікам зрабіў дыплямата Юрыя 
Анішчанку, які быў амбасадарам у 
Нарвэгіі, сьведчыць пра тое, што Пятро 
Парашэнка не жадае, каб ягоны першы 
памочнік быў «завязаны» на нейкія 
элітныя групоўкі і кланы. Парашэнка 
проста, можна сказаць, «выпісаў» 
чалавека з-за мяжы. Амбасадар у 
Нарвэгіі — гэта чалавек, далёкі ад 
сталічнай элітнай тусоўкі. Парашэнка 
ня хоча абапірацца на алігархічны 
кансэнсус.

— Ваенны аналітык Дзьмітры 

Тымчук вінаваціць новага 
прэзыдэнта ў адсутнасьці іні-
цыятывы што да сілавога блёку і 
кіраўніцтва антытэрарыстычнай 
апэрацыі. Ці рыхтуюцца прыз-
начэньні ў гэтай сфэры?

— Пятро Парашэнка вельмі сур’ёзна 
займаецца пытаньнямі абароны. Ён 
прапанаваў пасаду міністра абароны 
Анатолю Грыцэнку, чацьвёртаму на 
гэтых прэзыдэнцкіх выбарах, былому 
міністру абароны ў 2005–2007 гадах. 
Вядома, калі будуць датэрміновыя 
парлямэнцкія выбары, то Грыцэнка 
можа не пагадзіцца на пасаду. Але 
Парашэнка вельмі шчыльна займаецца 
пытаньнямі абароны, гэта тое, што ён 
зараз робіць. Можна сказаць, што дзеля 
гэтага яго і абралі на прэзыдэнта, каб ён 
заняўся пытаньнямі бясьпекі і абароны. 
Увогуле, усе кадравыя прызначэньні 
вельмі нестандартныя, але адначасна 
вельмі талковыя. Я лічу, што гэта добры 
знак, знак таго, што прэзыдэнцтва 
Парашэнкі мае шанец на посьпех. 
Увогуле, ён чалавек зь дзелавой 
хваткай, кампэтэнтны, асабліва 
калі параўноўваць з папярэднім 
прэзыдэнтам. 

“Радыё Свабода”

Мэдыямагнат — кіраўнік адміністрацыі прэзыдэнта, амбасадар у Нарвэгіі — першы памочнік прэзыдэнта, а пляменьнік старога 
сябра — кіраўнік Дзяржаўнага кіраўніцтва спраў.

парашэнКа роБіць нестандартныя 
Кадравыя прызначэньні 


